



ကညီပိာ်မုာ်ကရၢအလံာ်ဟ့ာ်ယုာ်ဆုကညီဖိခဲလၢာ်

ဖဲကညီမၤထူရၢမုာ်နံၤဆၢက့ၤအလိာ်ပျဲၤထီာ်ဝဲ(၇၁)ဝိတဝီ

ကညီနံာ် ၂၇၀၀နံာ်,လါခူးထီာ်(၅)သီ

၂၀၂၁နံာ်,လါအီကူာ်(၁၂)သီ

ကညီကလုာ်ခိာ်နံာ်သိာ်ဖူဒီးထံဖိကီာ်ဖိခဲလၢာ်သ့ၤ, ၂၀၂၁နံာ်,လါအီကူာ်(၁၂)သီအမုာ်တနံၤအံၤမုာ်ကညီဒီကလုာ် မၤထူရၢမုာ်နံၤ ပျဲၤထီာ်ဝဲ(၇၁)ဝိတဝီန့ၢ်လီၤ. ကညီမၤထူရၢမုာ်နံၤအံၤမုာ်နံၤတနံၤလၢတၢ်သ့ၤနီၣ်မၤလၢကပီၤက့ၤပကီာ်ခိာ်စိာ်ဘးအူက့ၢ်, ခိာ်နံာ်သိာ် ဖူဒီးထံဖိကီာ်ဖိမုာ်တစံးခါတစံးခဲလၢာ်လၢအလုာ်ထီာ်တၢ်အသးသမူလၢကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုာ်ဖျဲးဒီးတၢ်သဘျူ အဂီၢ်တဖၣ်အမုာ်တနံၤ န့ၢ်လီၤ. မုာ်စံာ်စိာ်န့ၢ်အမုာ်နံၤလုာ်ဒိာ်ပျဲၤဒိာ်တနံၤ လၢပဝဲကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၤတဖၣ်အဂီၢ် ဒီးအလိာ်အိာ်ဝဲသပျဲၤကတၢ်လၢ ပဝဲခဲလၢာ် ပက ဘာ်သ့ၤနီၣ်ဟံာ်ဒိာ်, မၤလၢကပီၤဒီးဟ့ာ်က့ၤတၢ်ယူးယီာ်ဆူ မၤထူရၢလၢ လုာ်ထီာ်တၢ်အသးသမူလၢထံကီာ်ကလုာ်ဂီၢ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ. လၢ ကညီမၤထူရၢမုာ်နံၤဆၢက့ၤအလိာ်အံၤ မၤထူရၢအဟံာ်ဖိပီဖိ, ပျဲၤတဂၤလၢလၢအဘၣ်ထွဲဘၣ်ယးဒီးမၤထူရၢသ့ၤတဖၣ် ဒီးကညီဖိ ခဲလၢာ်ကနၢ်န့ၢ်ဒီးဘၣ်ဆိာ်ဂ့ၤဘၣ်ဆိာ်ဝါထီာ်တက့ၢ်န့ၢ်မုာ်ကညီပိာ်မုာ်ကရၢအတၢ်ဆၢဂ့ၤဆၢဝါန့ၢ်လီၤ.

ကညီကလုာ်ခိာ်နံာ်သိာ်ဖူဒီးထံဖိကီာ်ဖိခဲလၢာ်သ့ၤ, ပဝဲကညီတကလုာ်အံၤ လၢပျဲၤလၢကစၢၤဒီး တုၤလီၤလၢမုာ်မဆါတနံၤအံၤ ဘၣ် တၢ်ဟံာ်ပနီၣ်ပျဲၤ ဒီးပမုာ်တၢ်ပျဲၤသ့ၤတဖၣ်လၢ အအဲာ်တၢ်မုာ်တၢ်ခုာ်, အဲာ်တၢ်ယူတၢ်ဖိး ဒီးတၢ်သဘျူ န့ၢ်လီၤ. ပတမုာ်ပျဲၤသ့ၤတဖၣ်လၢ အ အဲာ်တၢ်သဘၣ်သဘၣ်, တၢ်အ့ၣ်လိာ်ဆိးက့ၤဒီးတၢ်ဖုးတၢ်ယးဘၣ်, ပကျဲးစးပးဆဲးတၢ်ဂံၢ်သ့ၣ်ဂံၢ်စိာ်အကျဲသ့ၤတဖၣ် ကျဲးစးသ့ၤကျဲးလၢ တၢ်မုာ်တၢ်ခုာ်အကျဲအကလုာ်ကလုာ်ဘၣ်ဆၣ် ခီဖျိပဒုာ်ပဒါ လၢအမုာ်သးမိဖိရီၤ ဒီးပျဲၤလၢအဆိးကါ ကလုာ်ဒိာ်စိသနူတဖၣ် တမုာ်ပျဲၤ လၢအတီဒီးအကလုာ်, တမုာ်ပျဲၤလၢအသ့ၣ်လိသးဘျူဒီး ကူာ်သံမၤဟးဂီၤပျဲၤ, သ့ဝဲတၢ်ဖုးသးအကျဲအကလုာ်ကလုာ် လၢပဖီခိာ်အယီပ ကညီတၢ်ဟံာ်ဆၢအံၤ ဘၣ်ဟဲအိာ်ထီာ်ဝဲ ဒီးပပျဲၤကလုာ်ခိာ်နံာ်သိာ်ဖူထံဖိကီာ်ဖိကမုာ်အါဂၤသ့ၤတဖၣ် ဘၣ်လုာ်ထီာ်အသးသမူ လၢထံ ကီာ်ဒီးကလုာ်တၢ်မုာ်တၢ်ခုာ်အဂီၢ်န့ၢ်အိာ်ထီာ်ဝဲဒုာ်န့ၢ်လီၤ.

ကညီကလုာ်ခိာ်နံာ်သိာ်ဖူဒီးထံဖိကီာ်ဖိခဲလၢာ်သ့ၤ, လၢကညီတၢ်ဟံာ်ဆၢအတၢ်လဲၤကျဲဒီတကတီာ်အံၤ ပကထံာ်ဒီးသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢ ပပျဲၤကလုာ်ကညီဖိ လၢအဟ့ာ်လိသးလၢထံကီာ်ကလုာ်ဂီၢ် ဒ်မၤထူရၢအသိးသ့ၣ်တဖၣ် အိာ်ဝဲဂီၢ်မုာ်ဂီၢ်ပၤ လၢပဂံၢ်ထီာ်ဒုးထီာ်အီၤတ လၢာ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ. ကညီပိာ်မုာ်တဖၣ် လၢတၢ်ဟံာ်ဆၢတၢ်မၤနၢ်အဂီၢ်အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်တူၢ်ဖျိာ်တူၢ်နးအသးဒီးဘၣ်လုာ်ထီာ်အသးသမူအိာ်စ့ၢ် ကီးဝဲအါမးန့ၢ်လီၤ. ကညီမၤထူရၢကိးဂၤဒီးအတၢ်ဟ့ာ်လိၤအသးလၢထံကီာ်ကလုာ်အဂီၢ်အံၤ အတၢ်မုာ်လၢအဒိာ်ကတၢ်န့ၢ် မုာ်ဒ်သိးအ ပျဲၤကလုာ်ကထုာ်ဖျဲးထီာ်လၢတၢ်ဆိာ်တၢ်မၤနၢ်, တၢ်ကီာ်တၢ်ဂီၤအပူၤဒီးကဒီးန့ၢ်ဘၣ်က့ၤတၢ်အိာ်မူလၢအသဘျူ အိာ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်အ လၢအပျဲၤကလုာ်တကလုာ်လၢဟီာ်ခိာ်အဖီခိာ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်မုာ်လၢလၢအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်မုာ်လၢတီာ်ဟံာ်ဝဲအံၤတလၢထီာ်ပျဲၤထီာ်ဒီးဘၣ်အ မဲာ်ညါစးထီာ်ဖဲသးကီာ်ကးဟံးန့ၢ်ဆူက့ၤထံကီာ်တၢ်စိတၢ်ကမိဖဲ ၂၀၂၁နံာ်, လါဖျဲၤတြျူအါရံၤ(၁)သီဝဲအလိာ်ခံတၢ်ဆျၢာ်မဲာ်ကဲၤမဲာ် ဒီးတၢ်ဂံၢ်သ့ၣ်ဂံၢ်စိာ်သ့ၣ်တဖၣ်အါထီာ်ဂီၢ်ထီာ်ဝဲလၢပကညီတၢ်ဟံာ်ဆၢဟီာ်ကစီပူၤဒီးလၢထံကီာ်ဒီတဘျူအပူၤန့ၢ်လီၤ. မၤထူရၢအတၢ် တီာ်တၢ်မုာ်လၢသ့ၣ်တဖၣ်လၢထီာ်ပျဲၤထီာ်ကသ့ဝဲတၢ်ဆျၢာ်မဲာ်ကဲၤမဲာ်, တၢ်ဂံၢ်သ့ၣ်ဂံၢ်စိာ်သ့ၣ်တဖၣ်တအိာ်လၢဘၣ်, ကညီကလုာ်ဒီးဖူာ် ကလုာ်ခဲလၢာ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်က့ၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တၢ်သဘျူ, တၢ်ထဲသိးတုၤသိးဒီးတၢ်တီတၢ်တြျူအဆၢကတီာ်န့ၢ်လီၤ.

ကညီကလုာ်ခိၣ်န့ၣ်သိၣ်ဒူဒီးထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်၊ လၢတၢ်ဟ့ၣ်ဆၢက့ၤမၤထူရၤအသ့ၣ်အထံ အသးသမူအလုာ်အပူၤဒီးတၢ်မၤလၢ ထီၣ်ပျဲထီၣ်က့ၤကညီဒီးကလုာ်ထံရၢၢ်ကီၢ်သးတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤအဂီၢ်ပဲၤလိာ်ဟံၢ်ဆၢတၢ်တၢ်, ပဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်ခဲၣ်ဒဲၣ်ဒီးတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲတၢ် နးတၢ်ဖျိၣ်, တၢ်ခဲၣ်သ့ၣ်ခဲၣ်ဂီၤဒီးတၢ်လၢအတၢ်တၢ်ဒီးပျဲအါမံၤအါကလုာ်လၢကမၤလီၤဖးကွံာ်ပပျဲကလုာ်, ကမၤဟးဂီၤကွံာ်ပပျဲကလုာ်အ လၢကပီၤ ဒီးကမၤလီၤမံၤကွံာ်ပပျဲကလုာ်အတၢ်ကရၢကရီၤလၢအလုာ်ဒိၣ်ပျဲဒိၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအဖိခိၣ် အလီၢ်အိၣ် ဝဲ သပျဲကတၢ်လၢပကဘၣ်ပဲၣ်ဖးနီၤဖးတၢ်အိၣ်သးလၢအတၢ်တၢ်ဒီးပျဲတဖၣ်, ပကဘၣ်ဟးဆဲးတၢ်လၢအကမၤလီၤဖးပျဲဒ်အမ့ၢ်တၢ်ကတိၤ ဆါလိာ်သး, တၢ်မၤထွဲဒုၣ်ဒါအတၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်တပိာ်တလိာ်ပဒဲတဒုဒီးတထီၣ်ယူထီၣ်ဖိးလိာ်သးဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် လီၤ. ကညီကလုာ် မုၢ်မုၢ်ခွါခွါ, သ့ၣ်ဘိၣ်သးစၢ်, သ့ၣ်က့ၤသးပျဲခဲလၢာ်သ့ၣ်, ဖဲပအိၣ်အလီၢ်တပူၤလၢလၢ မံၤပကဟံၢ်ဂံၢ်ဟံၢ်ဘါသ ကိး လိာ်ပသး, မၤသကိးတၢ်လုၤတုၤလုၤတီၤလၢာ်ဂံၢ်လၢာ်ဘါ, သ့ၣ်ထီၣ်သကိး ကလုာ်သးသဟီၣ်လၢအဂ့ၤ ဒီးကွၢ်ဆၢၣ်ခဲၣ်သကိး ဒုၣ်ဒါ တၢ် ကျဲတရံးကျဲအကလုာ်ကလုာ်ယူယူဒုဒုတုၤပတၢ်မုၢ်လၢတိာ်ဟံၢ်လၢထီၣ်ပျဲထီၣ်ဒဲၣ်တစုန့ၣ်တက့ၢ်. ပမ့ၢ်ဟံးယာ်ကျဲမၤထူရၤကီၢ်ခိၣ် စီၤဘးအူကွံာ်အတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲဒီးကျဲသန့လၢဘၣ်တၢ်ဟံၢ်လီၤအံၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပယၣ်ကွံာ်အလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်ဒီးပကမၤန့ၣ်တၢ်သပျဲက တၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီခိၣ်န့ၣ်သိၣ်ဒူဒီးထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်, မံၤပကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤ မၤထူရၤသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးအလုာ်အပူၤဒီး ဟံးထီၣ် ဖိၣ်ထီၣ်သကိးမုၢ်ဒါလၢအိၣ်တၢ်တဖၣ် ယူယူဖိးဖိးတုၤပတုၤသကိးဆူ တၢ်မၤန့ၣ်ဖိတၢ်တစုန့ၣ်တက့ၢ်. ပမ့ၢ်တဒီလီၤပကိာ်လၢ ပဒုၣ်ပဒါ သ့ၣ်တဖၣ်ကဒိၣ်တဲာ်ဝဲဒဲၣ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်ပကညီတၢ်ဟံၢ်ဆၢအံၤယၣ်ဝဲတသ့နီၣ်တဘျီဘၣ်. မံၤပကမ့ၢ်ပျဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢအသးတီၤဒီးပကညီ တၢ်ဟံၢ်ဆၢဒီးမၤထူရၤလၢအဟ့ၣ်လီၤတၢ်အသ့ၣ်အထံဒီးအသးသမူသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်ဟံၢ်လီၤစုကဝဲဒီးတၢ်ယိးကဒါဘီအသးမံၤ အသုတအိၣ်လၢပကညီခိၣ်န့ၣ်သိၣ်ဒူဒီးထံဖိကီၢ်ဖိအပူၤနီၣ်တဂၤတဂ့ၤ. မံၤပကနီၤဖးပဒုၣ်ပဒါဒီးပတံၤပသကိး, တၢ်တီတၢ်လီၤဒီးတၢ်တတီ တလီၤဘၣ် အဆၢဖျိဖျိဖျါန့ၣ်တက့ၢ်. မံၤပကဆၢထၢၣ်သကိးလၢ တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအပူၤ, ဟံၢ်ဆၢသကိးပဒုၣ်ပဒါ လၢအအာဝဲသီဝဲတဖုအံၤ တုၤပမၤန့ၣ်တၢ်လၢပစိဆၢကတီၢ်ခဲအံၤဒီးတုၤလီၤလၢပဖိစိလံၤစိတစိဘၣ်တစိန့ၣ်တက့ၢ်. မံၤမၤထူရၤအသးခံးစးကလီၤဘၣ်လၢပပျဲက လုာ်ခိၣ်န့ၣ်သိၣ်ဒူထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢာ်အပူၤ ဒီးမံၤတၢ်လၢတၢ်ပျဲကတုၤအိၣ်ပပျဲကလုာ်ခိၣ်န့ၣ်သိၣ်ဒူဒီး ထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢာ်လၢအဆိအချ့ အံၤ န့ၣ်တက့ၢ်.

ယူယူဆူပတၢ်မၤန့ၣ်ဖိတၢ်,

လီၢ်ခါၣ်သးပၤဆုၤတၢ်ကမံးတံာ်
ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢ